
 
 

Protokół Nr 5/2025 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych 

w dniu 19 maja 2025 r. 

WAK.0012.4.5.2025 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych VII kadencji Rady Powiatu 

w Legionowie odbyło się w Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” 

w Legionowie przy ul. Jagiellońskiej 71. Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca 

Komisji, Grażyna Kleindienst. Nastąpiło przywitanie radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Listy obecności Radnych i Gości na posiedzeniu stanowią odpowiednio załączniki 

nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Polityka senioralna w powiecie legionowskim – współpraca z organizacjami 

pozarządowymi. 

5. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie 

za 2024 rok. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała rozszerzenie pkt 4 porządku obrad 

o sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie w roku 2024”. Następnie 

zapytała o inne propozycje zmian. Wobec braku zgłoszeń przystąpiła do głosowania 

w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianą. 

Wynik głosowania: jednogłośnie 8 głosów „za” - porządek obrad przyjęty został 

do realizacji ze zmianą. 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że nie ma projektów uchwał, które 

podlegałyby zaopiniowaniu przez komisję, w związku z czym, zamknęła ten punkt 

obrad. 

 

4. Polityka senioralna w powiecie legionowskim – współpraca 

z organizacjami pozarządowymi. Sprawozdanie z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Legionowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie w roku 2024”. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Kleindienst przekazała głos Pani Jolancie 

Grzybowskiej – Głównej specjalistce w Wydziale Spraw Społecznych (WS) 

w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 



 
 

Pani Jolanta Grzybowska na wstępie powiedziała, że Powiat Legionowski realizuje 

politykę senioralną zarówno we współpracy z organizacjami pozarządowymi jak 

i samodzielnie. W pierwszej kolejności przedstawiła informacje na temat Rady 

Seniorów Powiatu Legionowskiego – powołanie, władze, podjęte uchwały i pierwszy 

przyjęty wniosek. Nadmieniła, że wniosek dotyczył wystąpienia o pomoc finansową 

z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Samorządowego Instrumentu 

Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów. Następnie przeszła do krótkiego omówienia 

przyjętego w 2018 r. uchwałą Rady Powiatu „Programu aktywizacji osób starszych 

z terenu powiatu legionowskiego” (tzw. Program Senioralny) – określiła główne cele 

programu i zrealizowane w 2024 roku działania na rzecz osób starszych w ramach 

małych grantów przyznanych organizacjom pozarządowym. Nadmieniła, 

że w budżecie Powiatu na 2024 rok zabezpieczono 15.000,00 zł na małe granty, 

a wydatkowano 8.500,00 zł. Kolejno wymieniła inicjatywy, które Powiat realizuje 

samodzielnie: promocja i dystrybucja „karty życia”, akcje z okazji Dnia Kobiet, 

Powiatowy Dzień Weterana, wigilia dla środowiska kombatanckiego i seniorów, 

wycieczki dla kombatantów i seniorów, obchody okrągłych urodzin kombatantów, 

pomoc doraźna w bieżących sprawach kombatantów, wsparcie spotkań wielkanocnych 

i bożonarodzeniowych dla samotnych mieszkańców osiedli legionowskich. Pani 

Grzybowska poinformowała, że Powiat Legionowski wraz z NZOZ „Legionowo” byli 

organizatorami pierwszego Powiatowego Dnia Zdrowia, który odbył się 29 marca br. 

W programie m.in. znalazł się wykład dla seniorów „Karetka na sygnale — kiedy 

naprawdę jest potrzebna?”.  

 

Radny Zenon Durka poruszył temat udzielania pierwszej pomocy. Zapytał, czy Wydział 

Spraw Społecznych organizuje takie szkolenia albo planuje ich przeprowadzenie 

w przyszłości? Radny podczas dyskusji, która w tym miejscu posiedzenia rozwinęła 

się, podkreślał jak ważna jest ta umiejętność i to żeby jak najwięcej osób umiało 

udzielać pierwszej pomocy. 

 

Pani Jolanta Grzybowska powiedziała, że od około 6 lat Starostwo organizuje szkolenia 

z udzielania pierwszej pomocy wraz z nauką obsługi defibrylatora wśród uczniów, 

nauczycieli i pracowników w szkołach średnich na terenie powiatu legionowskiego. 

Ponadto, jak dodała, podczas Powiatowego Dnia Zdrowia odbyły się warsztaty 

praktyczne z udzielania pierwszej pomocy. Pod okiem ratowników medycznych 

mieszkańcy powiatu mogli „poćwiczyć” z wykorzystaniem fantoma. 

 

Radny Karol Urbaniak zadał pytanie, czy jednostki organizacyjne Powiatu 

Legionowskiego, są wyposażone w automatyczne defibrylatory? 

 

Zdaniem radnego Zenona Durki każda jednostka powinna mieć defibrylator. 

 

Radny Karol Urbaniak zwrócił się ustnie do Członka Zarządu Powiatu Konrada 

Michalskiego o podjęcie rozmów w sprawie defibrylatorów na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu. Radny poprosił o zweryfikowanie, w których powiatowych jednostkach 

organizacyjnych są te urządzenia i zaplanowanie zakupu jeszcze w 2025 roku dla tych 

jednostek, które nie są w nie wyposażone. Ewentualnie zabezpieczenie środków 

finansowych na 2026 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Kleindienst przychyliła się do wniosku radnego 

Karola Urbaniaka i zaproponowała, aby po zakupie defibrylatorów przeprowadzić 

szkolenia dla pracowników. 

 

Pani Jolanta Grzybowska powiedziała, że nie pamięta dokładnie, w których 

jednostkach nie ma defibrylatorów, natomiast z przekonaniem poinformowała, że 

Starostwo i szkoły prowadzone przez Powiat są w nie wyposażone. 

Kontynuując Pani Grzybowska przeszła do przedstawienia działań organizacji 

pozarządowych dofinansowanych z budżetu Powiatu Legionowskiego, skierowanych 

dla seniorów, w ramach innych programów powiatowych, np. sportowych, 



 
 

kulturalnych. Na koniec pierwszej części omawianego punktu obrad radni zostali 

zapoznani z dodatkowymi działaniami przeznaczonymi dla mieszkańców powiatu 

legionowskiego, w tym seniorów, np. nieodpłatna pomoc prawna, badania 

profilaktyczne nowotworów jelita grubego i gruczołu krokowego, badania chorób 

metabolicznych i cytologia płynna. 

 

Radna Olga Wierzbicka odniosła się do informacji o Radzie Seniorów i zapytała 

o zasady wyboru osób/uczestników wycieczek do teatru i wycieczek jednodniowych 

krajoznawczych? 

 

Pani Jolanta Grzybowska powiedziała, że będzie ogłoszony nabór na stronie 

internetowej Powiatu i w mediach społecznościowych. Obowiązująca będzie kolejność 

zgłoszeń. 

 

Na pytanie radnego Adama Nadworskiego o miejsce spotkań Rady Seniorów, Pani 

Grzybowska odpowiedziała, że odbywają się siedzibie Starostwa. 

 

Radny Karol Urbaniak podkreślił znaczenie Rady Seniorów i pomysł powołania Rady. 

Nadmienił, że jest w kontakcie z członkami Rady z terenu gminy Jabłonna, którzy 

znają realne problemy i potrzeby seniorów i cieszą się, że mają przestrzeń, gdzie 

mogą o nich powiedzieć. Następnie przekazał ustną pochwałę dla Wydziału Spraw 

Społecznych za pośrednictwem Pani Grzybowskiej, za „nadzór” nad tym gremium. 

 

W drugiej części omawianego punktu obrad, Pani Jolanta Grzybowska zreferowała 

sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie” w 2024 roku. Sprawozdanie 

radni otrzymali za pośrednictwem programu e-sesja. Wydruk stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. 

 

Radny Zenon Durka zapytał Panią Grzybowską o roczny budżet, jakim dysponuje 

Wydział Spraw Społecznych i czy jest on zdaniem Pani Grzybowskiej 

satysfakcjonujący? 

 

Pani Grzybowska powiedziała, że budżet to około 2.500.000 mln i co roku jest 

zwiększany. Co do satysfakcji udzieliła odpowiedzi, że przede wszystkim, dla 

pracowników Wydziału ważna jest praca dla drugiego człowieka. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Kleindienst pozytywnie odniosła się do sprawozdania 

i zapytała członków Komisji o ich opinie. Wszyscy obecni członkowie Komisji wyrazili 

pozytywne opinie – 7 radnych. 

Przewodnicząca podziękowała za zaangażowanie pracowników Wydziału Spraw 

Społecznych i wyraziła nadzieję na kontynuację działań dla mieszkańców powiatu 

legionowskiego, w tym seniorów. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca udzieliła głosu radnym. 

 

Głos zabrał radny Karol Urbaniak, który nawiązując do sprawozdania zauważył, 

że w 2024 r. na dwadzieścia jeden zadań w zakresie wspierania rozwoju sportu, tylko 

jedna dotacja została udzielona organizacji z terenu gminy Jabłonna. Niemniej, jak 

dodał, z optymizmem patrzy na 2025 rok. Radny nadmienił, że zapoznał się z uchwałą 

Zarządu Powiatu w sprawie przyznania w 2025 r. dofinansowania na wspieranie 

rozwoju sportu, która wskazuje na zmianę trendu i równomierny podział środków 

w 2025 roku. Następnie wyraził zadowolenie ze zwiększenia środków finansowych 

w budżecie na zadania w zakresie popularyzacji sportu wśród dzieci, młodzieży 

i dorosłych mieszkańców powiatu legionowskiego oraz aktywizacji osób starszych, 

seniorów, kombatantów, osób niepełnosprawnych i osób wykluczonych społecznie. 



 
 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Kleindienst, wobec braku innych pytań i głosów 

w dyskusji, podziękowała Pani Jolancie Grzybowskiej i zamknęła ten punkt 

posiedzenia. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” 

w Legionowie za 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Kleindienst udzieliła głosu Pani Annie Kaczmarek – 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” (DPS). 

 

Sprawozdanie radni otrzymali za pośrednictwem programu e-sesja. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Pani Anna Kaczmarek podczas omawiania sprawozdania na bieżąco udzielała 

odpowiedzi na pytania członków Komisji w zakresie opieki medycznej i ochrony 

obiektu. 

 

Radny Karol Urbaniak zaproponował Pani Dyrektor zorganizowanie spotkania w DPS 

dla pensjonariuszy z autorką książek – mieszkanką Chotomowa. Radny zadeklarował 

chęć poprowadzenia spotkania. 

 

Komisja zapoznała się z tym, co udało się zrealizować w 2024 roku i poznała potrzeby 

domu. 

 

Członkowie Komisji, na pytanie Przewodniczącej Komisji, jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali sprawozdanie – 8 radnych. 

 

Przewodnicząca Komisji wobec braku innych pytań, podziękowała Pani Dyrektor Annie 

Kaczmarek i zamknęła ten punkt posiedzenia. 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że projekt protokołu zamieszczony był 

w programie e-sesja we właściwym terminie. Zapytała, czy są uwagi do protokołu. 

Wobec braku zgłoszeń przystąpiła do procedury głosowania. Protokół nr 4/2025 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Sprawa Społecznych w dniu 23 kwietnia 2025 

r. Komisja przyjęła stosunkiem głosów: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

7. Wolne wnioski. Nie zgłoszono. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji zamknęła Przewodnicząca Grażyna Kleindienst. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych 

 

 

 Grażyna Kleindienst 

 

 
Protokół sporządziła: 
Karolina Chrobot 


